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Protokół Nr XLIX/2023 

z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu  04 stycznia 2023 r. 

 

 

 

XLIX Sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1300  Przewodniczący Rady 

Powiatu Andrzej Olech. Przewodniczący Rady Powiatu przywitał wszystkich radnych, 

naczelników wydziałów i kierowników jednostek, a następnie stwierdził, że w dniu 

dzisiejszym  podejmowane  uchwały będą prawomocne, gdyż obecnych na dzisiejszej  sesji 

jest 18 radnych. 

 

 

Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił porządek dzisiejszych obrad, który przedstawia 

się następująco:  

 

Porządek obrad: 

 

1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 

1.1/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

1.2/zatwierdzenie porządku obrad, 

1.3/zatwierdzenie protokołu z XLVII Sesji Rady Powiatu w Kluczborku.  

2./Uchwalenie budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2023 r. - projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2023 rok (projekt budżetu radni otrzymali  

w dniu 15 listopada 2022 r.)  

2.1/ omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z objaśnieniami,  

2.2/ przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej,  

2.3/ przedstawienie opinii i wniosków komisji stałych,  

2.4/ przedstawienie opinii ostatecznej komisji  budżetu i rolnictwa  

2.5/ przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii i wniosków komisji  

2.6/ przedstawienie przez Zarząd Powiatu ewentualnych poprawek do projektu uchwały 

budżetowej  

2.7/ dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,  

2.8/ głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

3. Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej- projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej (radni projekt otrzymali w dniu 15 listopada 2022 r.). 

4.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres  

od 04.11.2022  r. do 30.11.2022 r. 

5. Podjęcie decyzji o zdalnym trybie obradowania kolejnej Sesji. 

6.Wolne wnioski. 

7.Zamknięcie obrad. 

 

 

Do porządku nie wniesiono uwag w związku z czym Przewodniczący Rady przystąpił 

do głosowania w sprawie zatwierdzenia porządku obrad: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Maciej Sitek, Jakub Goliński, Jarosław Przybył, Artur Nowak, Norbert Waliczek, Ryszard 

Okaj, Damian Buła, Robert Wietrzyk, Marcin Michalski, Celina Zając, Piotr Pośpiech, 
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Lesław Czernik, Teresa Wróbel, Wojciech Smolnik, Andrzej Olech, Przemysław Panicz, 

Mariusz Pieńkowski, Zdzisław Pelc 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Magdalena Durecka 

 

 

Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił protokół z XLVII Sesji Rady Powiatu.  

Radni nie wnieśli uwag do protokołu. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Maciej Sitek, Marcin Michalski, Mariusz Pieńkowski, Ryszard Okaj, Norbert Waliczek, 

Przemysław Panicz, Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Damian Buła, Celina Zając, Jakub 

Goliński, Lesław Czernik, Wojciech Smolnik, Artur Nowak, Andrzej Olech, Teresa 

Wróbel, Zdzisław Pelc 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Magdalena Durecka 

 

Punkt 2 

Uchwalenie budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2023 r. -  projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2023 rok (projekt budżetu radni 

otrzymali w dniu 15 listopada 2022 r. 

 

 

Do punktu 2.1 porządku obrad 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Staroście, który powiedział, że projekt budżetu był 

dokładnie omówiony na komisjach. Główne założenia zostały już zaprezentowane. Pan 

Starosta powiedział, że w budżecie Powiatu Kluczborskiego na rok 2023 zaplanowane są 

dochody w łącznej kwocie ponad 101 mln zł, wydatki również na podobnym poziomie.  

W roku ubiegłym wydatki wyniosły ok. 108 mln zł. W tym roku budżetowym na wydatki 

majątkowe przeznaczono 12,7 mln zł. Na to składają się m.in. inwestycje nowe i te, które są 

kontynuowane. Remont w SOSW będzie dalej kontynuowany, koszt całego przedsięwzięcia 

wynosi 4,6 mln zł. W tym roku to zadanie zostanie zakończone. Dofinansowanie z Polskiego 

Łady wynosi 3,8 mln zł. Remont odcinka drogi w Wierzbicy Górnej również będzie 

kontynuowany. Całkowity koszt zadania 2,4 mln zł. Dofinansowanie wyniosło 1,2 mln zł. 

Wkład własny Powiatu w roku 2023 to 740 tys. zł, do tego dochodzi dofinansowanie z Gminy 

Wołczyn w wysokości 500 tys. zł. W niedługim czasie dokończona zostanie również bieżnia 

w ZSO w Kluczborku. Na wiosnę w planie jest także wymiana nawierzchni boiska 

trawiastego w tej szkole. Następnie udało się pozyskać środki z Polskiego Ładu w ramach 

Rządowego funduszu odnośnie PGR-u – 3,5 mln zł. na remont drogi powiatowej  

w Komorznie, oraz zakup taboru autobusowego w kwocie ok. 2 mln zł. Kolejny wydatek to 

podniesienie wkładu do PCZ S.A. w Kluczborku w wysokości 200 tys. zł. Udało się także 

pozyskać środki na nową karetkę do szpitala w wysokości 600 tys. zł. dzięki wsparciu 

Marszałka Województwa Opolskiego. Pod koniec ubiegłego roku otwarty został nowy 

mammograf. Kolejne zadania to dwa nowe samochody dla Domów Pomocy Społecznej. 
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Pozyskano dofinansowanie z PFRON-u w kwocie 224 tys. zł. Wkład własny to 65 tys. zł. Pan 

Starosta powiedział, że zadłużenie powoli maleje. Spłata zadłużenia w 2023 roku wyniesie 

3,9 mln zł i na koniec tego roku wyniesie ok. 67 mln zł. Głos zabrał Pan radny Piotr Pośpiech, 

który zapytał kiedy zostanie omówiona autopoprawka Zarządu Powiatu? Pan Starosta 

powiedział, że autopoprawka zostanie omówiona w punkcie 2.6 porządku. Wobec braku 

innych pytań Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu z porządku obrad. 

 

Do punktu 2.2. porządku obrad 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Skarbnik z prośbą o odczytanie opinii Regionalnej 

Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na 2023 r. Głos zabrała Skarbnik 

Powiatu Pani Magdalena Żmuda-Lewald, która przedstawiła radnym treść powyższej, 

pozytywnej opinii. 

Jest to Uchwała Nr 464/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Opolu z dnia 13 grudnia 2022 r.    

 

Do punktu 2.3. porządku obrad 

Następnie Przewodniczący poszczególnych Komisji przedstawili opinie swoich Komisji  

o projekcie budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2023 rok.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju Rodziny Pan Robert 

Wietrzyk odczytał opinię Komisji w sprawie projektu budżetu na 2023 rok.  

Na posiedzeniu Komisji w dniu 23 grudnia 2022 r. radni z Komisji pozytywnie zaopiniowali 

powyższy projekt, 5 głosów za, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska Pan 

Wojciech Smolnik odczytał opinię swojej Komisji o projekcie budżetu na 2023 rok.  

Na posiedzeniu w dniu 23 grudnia 2022 r. radni z Komisji pozytywnie zaopiniowali 

przedmiotowy projekt, 5 głosów za, przy 5 głosach wstrzymujących. 

Następnie Pan Damian Buła Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  odczytał opinię swojej 

Komisji. Dnia 23 grudnia 2022 r. radni z Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy 

projekt uchwały, 3 głosy za, przy 3 głosach wstrzymujących. 

Kolejno Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pan Ryszard Okaj odczytał 

opinię swojej Komisji. Na posiedzeniu 23 grudnia 2022 r. radni z Komisji pozytywnie, 

jednogłośnie zaopiniowali projekt budżetu na 2023 rok.  

 

Do punktu 2.4 porządku obrad 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rolnictwa Pan Mariusz Pieńkowski przedstawił opinię 

swojej Komisji. Mianowicie Komisja na osobnym posiedzeniu w dniu 23 grudnia 2022 r. 

zapoznała się z opiniami pozostałych Komisji Rady Powiatu w Kluczborku w sprawie 

projektu budżetu na 2023 rok. Następnie w głosowaniu Komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt, 4 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących.  

Kolejno głos zabrał Przewodniczący Rady, który powiedział, że wszystkie Komisje Rady 

Powiatu w Kluczborku pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu na 2023 rok. 

 

Do punktu 2.5 porządku obrad 

Komisje nie zgłosiły żadnych wniosków do budżetu, wobec czego przedstawienie stanowiska 

Zarządu Powiatu nie było konieczne. 

 

Do punktu 2.6 porządku obrad 

Głos zabrał Pan Starosta, który zgłosił nowe brzmienie Autopoprawki Nr 1 Zarządu Powiatu 

w Kluczborku z dnia 04.01.2023 roku wprowadzającą zmiany do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2023 rok.  
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Niniejsza autopoprawka obejmuje następujące zmiany:  

1) po stronie dochodów, w związku z:  

- informacją Wojewody Opolskiego z dnia 10 listopada 2022r.  

o korekcie planowanej kwoty dotacji celowej w rozdziale 71015 – Nadzór budowlany, 

zmniejszającej dochody o 75.000,00 zł,  

-przesunięcie realizacji zadania grantowego „Poprawa dostępności dla usług publicznych 

świadczonych przez Powiat Kluczborski dla osób ze szczególnymi potrzebami, Powiat 

Kluczborski”, dofinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020, w kwocie 80.500,00 zł.  

2) po stronie wydatków, w związku z :  

-przeniesieniem wydatków pomiędzy paragrafami na zabezpieczenie zadania pn. „Wniesienie 

wkładu do Powiatowego Centrum Zdrowia S.A. w Kluczborku” w kwocie 120,00 zł (rozdział 

70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami),  

-zmniejszeniem wydatków w kwocie 75.000,00 zł w Powiatowym Inspektoracie Nadzoru 

Budowlanego w Kluczborku w związku z otrzymaną informacją od Wojewody Opolskiego  

z dnia 10 listopada 2022r. o zmniejszeniu dotacji (rozdział 71015 – Nadzór budowlany),  

-zwiększeniem wydatków na zadanie pn. „Poprawa dostępności dla usług publicznych 

świadczonych przez Powiat Kluczborski dla osób ze szczególnymi potrzebami, Powiat 

Kluczborski” w kwocie 80.500,00 zł, w związku z przesunięciem realizacji zadania 

grantowego na 2023 rok (zadanie dofinansowane ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój) - rozdział 75020 

– Starostwa powiatowe,  

-zwiększeniem wydatków na zadanie pn. „Cyfrowy Powiat” w kwocie 194.939,00 zł,  

w związku z przesunięciem realizacji zadania z 2022 na 2023 rok (zadanie dofinansowane  

w formie grantu w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014 – 2020) -  

-przeniesieniem wydatków pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej środków 

dotyczących zapewnienia w 2023 roku organizacji systemu nieodpłatnej pomocy prawnej, 

nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji prawnej  

-zwiększeniem wydatków na projekt pn. „Bliżej siebie 2” w kwocie 358.733,45 zł,  

w związku z przesunięciem kontynuacji realizacji zadania na 2023 rok (w tym na zadanie pn. 

„Urządzenie mieszkania chronionego treningowego wraz z przyłączeniami” w kwocie 

234.769,11 zł)  

-przeniesieniem wydatków pomiędzy działami w celu zabezpieczenia wkładu własnego na 

kontynuację realizacji w 2023 roku projektu pn. „Bliżej siebie 2” w kwocie 23.066,63 zł  

3) po stronie przychodów w związku z:  

- przesunięciem środków finansowych w ramach projektu pn. „Bliżej siebie 2” w kwocie 

358.733,45 zł, w związku z przesunięciem kontynuacji realizacji zadania na 2023 rok (w tym 

na zadanie pn. „Urządzenie mieszkania chronionego treningowego wraz z przyłączeniami”  

w kwocie 234.769,11 zł),  

- przesunięciem środków finansowych na zadanie pn. „Cyfrowy Powiat” w kwocie 

194.939,00 zł, w związku z przesunięciem realizacji zadania z 2022 na 2023 rok (zadanie 

dofinansowane w formie grantu w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 

2014 – 2020).  

4) różnica między dochodami i wydatkami stanowi planowany deficyt budżetu w kwocie 

553.672,45 zł. Deficyt budżetu pokryty zostanie przychodami pochodzącymi z tytułu 

niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z 

rozliczenia środków określonych w art.5 ust.1 pkt 2 i dotacji na realizację programu, projektu 

lub zadania finansowanego z udziałem tych środków w kwocie 553.672,45 zł.  

5) po stronie wydatków majątkowych poprzez:  
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- zwiększenie środków w kwocie 120,00 zł na zadanie pn. „Wniesienie wkładu do 

Powiatowego Centrum Zdrowia w Kluczborku”,  

- wprowadzenie zadania pn. „Poprawa dostępności dla usług publicznych świadczonych przez 

Powiat Kluczborski dla osób ze szczególnymi potrzebami, Powiat Kluczborski” w kwocie 

48.000,00 zł,  

-wprowadzenie zadania pn. „Cyfrowy Powiat” w kwocie 17.624,00 zł,  

-wprowadzenie zadania pn. „Urządzenie mieszkania chronionego treningowego (wraz  

z przyłączeniami)” w kwocie 234.769,11 zł. 

Wobec braku pytań Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu z porządku obrad 

 

Do punktu 2.7 porządku obrad  

Wobec braku uwag do wniesionej autopoprawki Przewodniczący Zarządził głosowanie nad 

przyjęciem Autopoprawki Nr 1 Zarządu Powiatu w Kluczborku z dnia 04.01.2023 roku 

wprowadzającą zmiany do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Kluczborskiego na 2023 rok. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Artur Nowak, Zdzisław Pelc, Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Mariusz Pieńkowski, Wojciech 

Smolnik, Lesław Czernik, Jarosław Przybył, Ryszard Okaj, Andrzej Olech, Norbert Waliczek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Przemysław Panicz, Jakub Goliński, Damian Buła, Teresa Wróbel, Marcin Michalski, Piotr 

Pośpiech, Celina Zając 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Magdalena Durecka 

 

Do punktu 2.8 porządku obrad 

Przewodniczący Rady po uprzednim omówieniu projektu budżetu przeprowadził głosowanie 

nad projektem uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2023 

wraz z  przyjętą wcześniej autopoprawką: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Jarosław Przybył, Maciej Sitek, Artur Nowak, Robert Wietrzyk, Wojciech Smolnik, Ryszard 

Okaj, Mariusz Pieńkowski, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Zdzisław Pelc 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Jakub Goliński, Norbert Waliczek, Przemysław Panicz, Teresa Wróbel, Celina Zając, Marcin 

Michalski, Damian Buła, Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Magdalena Durecka 

 

Radni podjęli Uchwałę Nr XLIX/304/2023 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Kluczborskiego na 2023 rok.  

 

 

 

 

Do punktu 3 porządku obrad  
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Przewodniczący przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2023 – 2039. Głos zabrał Pan Starosta, który zgłosił 

Autopoprawkę nr 1 Zarządu Powiatu z dnia 4 stycznia 2023 r.  

Następnie Skarbnik Powiatu Pani Magdalena Żmuda- Lewald przedstawiła główne zmiany 

zawarte w autopoprawce. Mianowicie, nowe brzmienie Autopoprawki Nr 1 Zarządu Powiatu 

w Kluczborku do projektu uchwały Rady Powiatu w Kluczborku w sprawie  uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2023-2039 odnoszą się do:  

-zwiększono dochody w 2023 r.-5.500,00,-zł, 

-zmniejszono dochody bieżące w 2023 r.-42.500,00,-zł, 

-zwiększono dochody majątkowe w 2023 r.-48.000,00,-zł, 

-zwiększono wydatki w 2023 r.-559.172,45,-zł, 

-zwiększono wydatki bieżące w 2023 r.-258.659,34,-zł, 

-zwiększono wydatki majątkowe w 2023r.-300.513,11,-zł, 

-zwiększono przychody w 2023 r.-553.672,45,-zł, 

-przychody jednostek samorządu terytorialnego z wynikających z rozliczenia  środków 

określonych w art.5 ust.1 pkt.2 ustawy i dotacji na realizacje programu, projektu lub zadania 

finansowanego z udziałem tych środków-553.672,45,-zł. 

Ponadto poprawiono kwoty prognozowanej nadwyżki budżetu przeznaczonej na spłatę, 

kredytów, pożyczek i wykup papierów wartościowych w latach 2032-2035, uzupełniono dane 

dotyczące kwot długu w latach 2016-2018, uzupełniono dane dotyczące kwot długu, którego 

spłata dokona się z wydatków w latach 2016-2018, w załączniku nr 2 ,,Przedsięwzięcia WPF” 

uzupełniono limity zobowiązań, zmieniono brzmienie paragrafu 6 ,,Uchwała wchodzi w życie 

z dniem uchwalenia , z mocą obowiązującą od dnia 1 stycznia 2023 r.”  

 

Wobec braku innych zapytań Przewodniczący zarządził głosowanie nad zgłoszoną 

autopoprawką: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Artur Nowak, Maciej Sitek, Ryszard Okaj, Lesław Czernik, Mariusz Pieńkowski, Jarosław 

Przybył, Robert Wietrzyk, Andrzej Olech, Wojciech Smolnik, Zdzisław Pelc 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Celina Zając, Jakub Goliński, Przemysław Panicz, Teresa Wróbel, Damian Buła, Marcin 

Michalski, Norbert Waliczek, Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Magdalena Durecka 

 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej wraz z przedstawioną autopoprawką: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Mariusz Pieńkowski, Ryszard Okaj, Robert Wietrzyk, Artur Nowak, Jarosław Przybył, Maciej 

Sitek, Andrzej Olech, Zdzisław Pelc, Wojciech Smolnik, Lesław Czernik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Jakub Goliński, Przemysław Panicz, Damian Buła, Teresa Wróbel, Norbert Waliczek, Marcin 

Michalski, Celina Zając, Piotr Pośpiech 
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NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Magdalena Durecka 

 

Radni podjęli Uchwałę Nr XLIX/305/2023 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej.  

Do punktu 4 porządku obrad 

Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu z porządku obrad dotyczącego przyjęcia 

sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres od 04.11.2022 r. do  

30.11.2022 r. Radni nie wnieśli zapytań do sprawozdania, wobec czego Przewodniczący 

zarządził głosowanie: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Mariusz Pieńkowski, Jarosław Przybył, Norbert Waliczek, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, 

Artur Nowak, Lesław Czernik, Robert Wietrzyk, Andrzej Olech, Zdzisław Pelc, Maciej Sitek, 

Wojciech Smolnik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Jakub Goliński, Damian Buła, Celina Zając, Piotr Pośpiech, Marcin Michalski, Teresa Wróbel 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Magdalena Durecka 

Do punktu 5 porządku obrad 

Następnie Przewodniczący przeszedł do punktu związanego z podjęciem decyzji o zdalnym 

trybie obradowania kolejnej Sesji: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Przemysław Panicz, Maciej Sitek, Ryszard Okaj, Marcin 

Michalski, Teresa Wróbel, Artur Nowak, Celina Zając, Damian Buła, Andrzej Olech 

PRZECIW (2) 

Wojciech Smolnik, Mariusz Pieńkowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Jakub Goliński, Lesław Czernik, Zdzisław Pelc, Norbert Waliczek, Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Magdalena Durecka 

Do punktu 6 porządku obrad 

W wolnych wnioskach głos zabrał radny Norbert Waliczek, który poprosił przedstawiciela 

Zarządu Powiatu o poinformowanie o szczegółach  spotkania w NFZ odnośnie PCZ S.A.  

w Kluczborku oraz radny poprosił także o informację na temat oddziału wewnętrznego, który 

od dłuższego czasu boryka się z problemami, zwłaszcza teraz w okresie tak dużej 

zachorowalności. Pan Starosta powiedział, że obecnie na oddziale pediatrycznym zwiększono 

liczbę łóżek o 3, jest w sumie 13 łóżek i wszystkie są zapełnione. Kolejno głos zabrał Prezes 

PCZ S.A. w Kluczborku Pan Janusz Ratajczyk, który powiedział, że spotkanie z Wojewodą 

polskim wynikała z tego, że w rejonie opolskim część oddziałów wewnętrznych zawiesza 

bądź czasowo ogranicza przyjęcia pacjentów. Jest to w szczególności spowodowane brakiem 

kadry lekarskiej. Ten problem tyczy się także PCZ S.A. w Kluczborku. Obecnie jest obsługa 

pacjentów na Izbie przyjęć, jeśli jest możliwość włączane jest leczenie, jeśli nie to pacjenci są 

przekazywani do oddziałów, gdzie jest kontynuowane leczenie. Obecnie na stanie jest  

3 lekarzy, z czego 1 lekarz jest z Ukrainy i musi być pod opieką lekarza co najmniej drugiego 

stopnia. Obecnie wstrzymane są przyjęcia pacjentów na oddział wewnętrzny, a Izba Przyjęć 
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funkcjonuje. Trwają w między czasie rozmowy z innymi lekarzami. Na prośbę Pana 

Wojewody na oddziale pediatrycznym dołożono 3 łóżka. Obecnie trwa wzmożona 

zachorowalność dzieci na grypę. Następnie głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który poprosił 

Prezesa PCZ S.A. o uściślenie swojej wypowiedzi, mianowicie, czy oddział nie będzie już 

funkcjonował w styczniu? Przy 3 lekarzach internistach? Następnie radny zwrócił się  

z prośba, by o tych wszystkich zmiana w funkcjonowaniu szpitala informować pacjentów. 

Nie ma takich informacji na stronie internetowej. Zawieszenie oddziału jest dopuszczalne, ale 

brak informacji w tym zakresie wzmaga pewne ryzyka u niektórych pacjentów. Pan Prezes 

powiedział, że sytuacja wygląda tak, że w grudniu było 3 lekarzy, z tym , że jeden lekarz był 

z Polski ale z powodów rodzinnych od połowy grudnia nie świadczy już swoich usług  

w szpitalu. Była również Pani Doktor z Ukrainy, która także pracowała pod okiem innego 

lekarza, ale dostała zgodę na odbywanie stażu i przeszła do innego szpitala, który został 

wyznaczony. Pan Prezes powiedział, że duże rotacje kadrowe spowodowały tą sytuację, że 

teoretycznie lekarzy jest 3, ale tych, którzy mogą pracować samodzielnie jest 2. Odnośnie 

informacji o ograniczonym działaniu oddziału bądź jego zawieszeniu Pan Prezes powiedział, 

że stara się by wszystkie jednostki medyczne zostały o tym poinformowane. Łącznie  

z Wojewodą, Starostą czy te NFZ. Być może, któraś z tych informacji nie znalazła się na 

stronie internetowej. Pan Prezes powiedział, że będzie starał się na bieżąco informować 

również na stronie internetowej. Kolejno radny Piotr Pośpiech zapytał do kiedy do kiedy 

zawieszony będzie oddział wewnętrzny zawieszony? Dlaczego robi się to przy dwóch 

lekarzach? Pan Prezes odpowiedział, że dwóch lekarzy nie jest w stanie zabezpieczyć 

kilkunastu łózek. Do dyżuru jest jeszcze 3 lekarz. Do 15 stycznia Izba przyjęć będzie 

funkcjonowała z 3 lekarzami całą dobę. Robione jest wszystko co możliwe, aby oddział jak 

najszybciej ruszył. Radny Piotr Pośpiech czemu nie można zabezpieczyć lekarzy chociaż do 

dyżurowania? Pan Prezes powiedział, że nie ma chętnych, a jeśli znajdzie się ktoś, kto by się 

zgodził to pojawia się żądanie astronomicznej kwoty za pracę. Radny Piotr Pośpiech 

powiedział, że obawia się, że będą coraz większe straty z tego tytułu. Zaczynamy rok od 

zawieszenia oddziału. Jak to będzie się przekładało na wielkość ryczałtu? Pan Prezes 

powiedział, że obecnie wygląda to w ten sposób, że rok 2022 zamknięty został 

przekroczeniem wykonania kontraktu. Te obawy o ryczałt są, jednak rok poprzedni będzie 

miał przekroczenie kontraktu a też zdarzały się zawieszenia oddziału.  

 

Do punktu 7 porządku obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 

zebranym za udział w obradach i o godz. 1330 zamknął XLIX sesję Rady Powiatu  

w Kluczborku. 

Na tym protokół zakończono. 

 

                                                                  Przewodniczący Rady Powiatu 

                                                        w Kluczborku  

                                                         Andrzej Olech 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Małgorzata Gulanowska 


